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Skolebestyrelsesmøde  
Mandag den 15.januar 2024, kl.17.00-19.30 
Mødeleder: Agnete 
Referent: Peter L. 
Afbud: Line   

Referat 
Mødedeltagere: Agnete, Karina, Laila, Line, Lise, Morten, Peter, Jette, Trine, 
elevrådsrepræsentanter, Peter L. og Susanne 

1 17.00-17.05 Godkendelse af referat fra november 
(Bilag 1) 
Beslutning 

- Godkendt 
 

2 17.05-17.20 Investeringsønsker for kommende budgetår 
• Skolens overvejelser 
• Bestyrelsens overvejelser 

Orientering og drøftelse  
- Vi har drøftelser omkring indkøb af et nyt låsesystem, som vil koste 

en hel del. 
- Legerummet skal opdateres, uanset om det skal være legerum 

eller bruges til undervisning. 
- Mellemtrinnet vil gerne have nogle nye møbler og mere 

afskærmning til gruppearbejde på torvet.  
- Husk også at prioritere ”engangsoplevelser” fx ture ud af huset 

 

3 17.20-17.50 Brugertilfredshedsundersøgelsen på skoler og i SFO 2023. 
Resultaterne af den landsdækkende brugertilfredshedsundersøgelse 2023 
på folkeskole- og SFO-området blev offentliggjort lige før jul. 
Landsrapporten og Kommunerapporten viser, at Vejle Kommune rammer 
en forældretilfredshed både på skoleområdet og SFO-området, som 
svarer til landsgennemsnittet.  
Vejle Kommune har en forældretilfredshed på 3,8 på skoleområdet og på 
4,0 på SFO-området. På landsniveau og i Vejle Kommune ses et fald på 
forældretilfredsheden på skoleområdet. Sidste undersøgelse blev lavet i 
2020, her var Vejle Kommunes resultat og landsresultatet en score på 4 
på skoleområdet. På SFO-området er forældretilfredsheden uændret fra 
2020 til 2023.  
Ledelsen gennemgår resultaterne for Gårslev Skole, hvorefter disse 
drøftes. 
Orientering, drøftelse og beslutning 
 

- Vi er stolte af, at Gårslev Skole scorer højest af alle skoler i Vejle 
kommune i forældretilfredshedsundersøgelsen. 

- Der var ikke noget spørgsmål i 2020 omkring mobning, så vi 
kender ikke til udviklingen på dette spørgsmål. Vi har dog noteret 

http://www.gaarslevskole.dk/


os, at der er 4%, som ikke finder vores arbejde tilfredsstillende på 
det punkt. 

- SFO1 (0.-3.klasse) er gået tilbage ift. 2020, hvilket vi selvfølgelig er 
nysgerrige på og vil undersøge nærmere.  

- SFO2 (4.-6.klasse) ligger på samme niveau som i 2020. 
- Generelt for SFO så er den samlede tilfredshed faldet, hvor flere 

forældre svarer ”hverken tilfreds eller utilfreds” end tidligere. 
- Bestyrelsen er fortrøstningsfuld ift. det videre arbejde, hvor både 

skole og SFO vil arbejde videre med elementer fra målingen på 
deres teammøder. 

- Input omkring tidspunkt for informationer og aktiviteter i SFO og i 
feriepasningen.  

- Hvordan øger vi synligheden i SFO, synligheden omkring tiltag og 
aktiviteter. Brug af billeder? 
 

4 17.50-18.10 Skolebestyrelsesvalg 2024. 
Der skal nedsættes en valgbestyrelse, som har ansvaret for 
gennemførelsen af skolebestyrelsesvalget. Valgbestyrelsen gennemfører 
valget med udgangspunkt i den vedhæftede valgforordning. 
Derudover skal valgforordningens punkt 2 drøftes. 
 

a) Nedsættelse af valgbestyrelse:  
Valgbestyrelsen består af skolens leder, skolebestyrelsesformanden 
samt et forældrevalgt medlem af skolebestyrelsen. 

 
b) Ifølge valgforordningens punkt 2 kan den fungerende bestyrelse 

træffe beslutning om følgende: 
• 2 eller 4-årige valgperioder 

• Anvendelse af forskudte valg 
• Tilknytning af skolebestyrelsesmedlemmer fra foreninger, 

erhvervsliv, kommunal ungdomsskole o.a. 
• Antallet af forældrevalgte skolebestyrelsesmedlemmer (mindst 

5 medlemmer, som er forældre til elever på skolen. 
• Tilknytning af skolens ledelsesteam til skolebestyrelsen. Den 

øverste leder fungerer som sekretær for bestyrelsen, øvrige 
ledere kan tilknyttes. 

Drøftelse og beslutning. 
(Bilag 2) 

- Lise vil gerne deltage i valgbestyrelsen sammen med Agnete og 
Susanne. 

- Valgperioden vil fortsat være 2 år. 
- Vi anvender ikke forskudte valg. 
- Muligheden for at bruge eksterne personer, som kan opkvalificere 

vores møder, vil vi gerne have mulighed for at benytte 
fremadrettet. Vi vurderer dog, at det ikke giver mening at ”binde” 
én bestemt person til at skulle deltage i alle møder. Der kan 
inviteres efter behov, eller vi kan indtænke det i årshjulet. Ønske 
om at invitere lokalrådet. 

- Der skal fortsat være syv forældrevalgte medlemmer i 
skolebestyrelsen. 

- Bestyrelsen ønsker fortsat at hele skolens ledelse deltager i 
bestyrelsesmøderne.  

- Opstillingsmøde d.24/4 efter skolebestyrelsesmødet. 
 



 18.10-18.25 PAUSE 

5 18.25-18.45 Orientering fra 
• Skolebestyrelsesformanden  
- Høringssvar ang. besparelser behandles på byrådsmødet d.18/1. 

 
• GSV 
- Afholder fastelavnsfest søndag d.11/2. SFO og billedkunst vil gerne 

pynte fastelavnstønderne. 
 

• Møllehuset 
- Storgruppen kommer på besøg her på skolen hver tirsdag og 

torsdag, hvor de låner et lokale på mellemtrinnet. Første besøg er i 
morgen. 
 

• Personalet 
- En travl december med mange arrangementer blev afsluttet på en 

rigtig god måde. 
- Legerummet har fået en større oprydning, hvor der er blevet 

sorteret en hel del i legesagerne. Generelt har vi et øget fokus på 
oprydning, hvor alle tager del i det fælles ansvar. 

- Der er både bogstavsfest og ”halvvejsfest” i denne og næste uge 
på mellemtrinnet. 

- Der arbejdes med ”valgfag”, hvor alle elever om torsdagen blandes 
på forskellige hold i lektionerne fra kl.12.30-14.00. Første gang er i 
uge 8.  
 

• Fritidshuset 
- Skrot til robot er i fuld gang, og der er masser af aktivitet i Krea-

lokalet. Det er som altid en succes for børnene at bygge, lime, 
klippe og klistre. 

- Tilmelding til feriepasning i uge 7 er sendt ud. Forslag omkring 
opfølgning ift. til de børn, der er meldt til, men som ikke møder op. 

- Frafaldet i juleferiepasning var mellem 22% og 42%. 
 
 Ledelsen 

- Medarbejdertrivselsmålingen åbner d.24/1, og man kan svare i de 
efterfølgende 14 dage. 

- Ledelsen har i dag informeret forældrene omkring 
elevtrivselsmålingen, der løber fra 24/1 og to måneder frem. 
Spørgeskemaet udfylder eleverne i skolen. 

- Udbedring af stien fra skolen og til Skolegade foretages, så snart 
det er muligt. 

- På lærernes arbejdsdag den 20/12-23 var overskriften 
”Hackathon”, hvor der både blev vidensdelt og afprøvet teknologier 
(3D print, vinylskærer mm). 
 

6 18.45-19.15 Temadrøftelse: Børns onlinevaner og brug af skærme i 
skoletiden 
Ledelsen præsenterer indsamlet data vedr. brug af ”skærme” i skoletiden. 
Giver resultatet anledning til spørgsmål eller refleksioner, som med fordel 
kan drøftes i personalegruppen? 
 
Via nedenstående links kan man før mødet orientere sig i anbefalinger fra 
Børns Vilkår samt Sundhedsstyrelsen. 



 
Børns Vilkår: Her er vores anbefalinger til børn og unges skærmbrug  - Børns 

Vilkår (bornsvilkar.dk) 

 
Anbefalinger om brug af skærm til børn, unge, voksne og forældre | 

Sundhedsstyrelsen 
Drøftelse  

- Data giver ikke umiddelbart anledning til bekymring vedr. brug af 
skærm i undervisningen. Fortsat en opmærksomhed omkring 
kvaliteten i brugen af skærmen.  

- Obs på, at undersøgelse, undren og nysgerrighed i undervisningen 
skal bevares 

- Generelt skærmforbrug for børn, når vi også indtænker deres 
fritid. Der er anbefalinger fra både Børns Vilkår og 
Sundhedsstyrelsen. 

- Opmærksomhed omkring skærm og vikartimer, der kan være 
sammenfald i vikarplanerne, så eleverne oplever meget skærm på 
samme dag. 

- Vi vender nok emnet igen på et senere punkt. 
 

7 19.15-19.20 
 

Personsager med orientering om til-/fraflyttede elever 
Orientering 

- To praktikanter (9.årg). i skoledelen og SFO i uge 4 samt en enkelt 
i uge 5 

- To nye elever er startet i henholdsvis 3A og 6A. 
- Vi har fået en god tilslutning til den kommende 0.klasse. 
- Pernille har fået forlænget sin orlov til udgangen af januar. 

 

8 19.20-19.25 Eventuelt 
- Hvordan forholder vi os til henvendelser omkring reklame eller 

tiltag i sportsklubber? Som udgangspunkt vil vi gerne støtte lokale 
formål. AULA skal dog ikke være en reklamesøjle.  

 

9 19.25-19.30 Formidling til øvrige forældre 
Hvilke punkter skal med? 
Beslutning 

- Input til Agnete 

 
Punkt 1 Bilag 1: Mødereferat november 
Punkt 4 Bilag 2: Vejledning til skolebestyrelsesvalg 2024 
 
 
 

Dato Tid Emne Bemærkninger 

Mandag den 15.jan. kl.17.00-19.30 Skolebestyrelsesmøde Line er fraværende 

Torsdag den 22.feb. kl.17.00-19.30 Skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag den 19.mar. kl.17.00-19.30 Skolebestyrelsesmøde Agnete er fraværende 

Onsdag den 24.apr. kl.17.00-19.30 Skolebestyrelsesmøde Peter L er fraværende 

Torsdag den 23.maj kl.17.00-19.30 Skolebestyrelsesmøde Agnete kommer senere 

Mandag den 17.juni kl.17.00-19.30 Skolebestyrelsesmøde  

 

https://bornsvilkar.dk/nyheder/boerns-vilkaar-her-er-vores-anbefalinger-til-boern-og-unges-skaermbrug/
https://bornsvilkar.dk/nyheder/boerns-vilkaar-her-er-vores-anbefalinger-til-boern-og-unges-skaermbrug/
https://www.sst.dk/da/fagperson/forebyggelse-og-tvaergaaende-indsatser/mental-og-digital-sundhed/digital-sundhed/skaermbrug
https://www.sst.dk/da/fagperson/forebyggelse-og-tvaergaaende-indsatser/mental-og-digital-sundhed/digital-sundhed/skaermbrug

